
   Christianshavn, d. 8. oktober 2019. 
 
Til Folketingets transportudvalg. 
 
Vi henvender os til jer på grund af de problemer, som brugerne af el-løbehjul 
forårsager på fortovene i vores kvarter. 
 
På Christianshavn er der en del gader, der har brostensbelægning, hvad der 
medfører, at cyklister og brugere af el-løbehjul bliver gennemrystet på 
kørebanen. Derfor vælger mange af dem at køre på fortovet. Vi formoder, at det 
samme sker i andre byer og kvarterer med brostensbelagte gader.  
 
Især el-løbehjulene er farlige, fordi de er lydløse, og fordi deres brugere ofte 
kører meget hurtigt på fortovet. Hertil kommer, at når det er turister, der 
bruger dem, så kender de ofte ikke færdselsreglerne.  
 
Vi ved alle, at politiet mangler personale, så det prioriterer andre opgaver frem 
for at uddele bøder til cyklister og brugere af el-løbehjul på fortovene. 
 
Tidligere var fortovene relativt sikre at færdes på, men det er de ikke længere. I 
de brostensbelagte gader på Christianshavn er fortovene blevet lovløst område.  
 
Vi ønsker ikke, at man belægger kørebanerne med asfalt eller bygger cykelstier 
for at løse problemet, for vi vil gerne bevare gadernes historiske præg.  
 
Hvad vægter I højest, at byerne skal være en forlystelsespark, eller at I 
beskytter fodgængerne, herunder børn og gamle mod at blive kørt ned på 
fortovene, når de f.eks. træder ud af deres opgange? 
 
Med venlig hilsen 
 
Julius Lund 
formand  
på vegne af foreningen Christianias Naboer 
mail: julilund1@gmail.com 
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